
Oświadczenie złożone 

przez senatora Przemysława Termińskiego 

na 16. posiedzeniu Senatu 

w dniu 29 kwietnia 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Konstantego Radziwiłła 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zostałem poinformowany o bardzo trudnej sytuacji osób dotkniętych chorobą Parkinsona. Nasilające się 

objawy – silne skurcze mięśni, drżenie rąk i nóg – uniemożliwiają chorym codzienne funkcjonowanie. Leka-

rze neurolodzy decydują się zalecić większości pacjentów zakładanie tzw. pompy z apomorfiną podającą 

regularnie Dacepton. 

Niestety apomorfina nie jest lekiem refundowanym. Koszt zakupu miesięcznej dawki Daceptonu to od 

3 do 4 tysięcy zł. Ten sposób niwelowania skutków choroby jest najczęściej stosowany wśród tej grupy pa-

cjentów. Na uwagę zasługuje fakt szybkich i pozytywnych efektów stosowania pompy. Zmagający się z cho-

robą Parkinsona mogą powrócić do swoich codziennych obowiązków i bez większych wysiłków wykonywać 

normalne czynności. 

Z informacji, które posiadam, wynika, że pacjentów, którzy mogliby potencjalnie skorzystać z wpisania 

Daceptonu na listę leków refundowanych, w skali kraju nie jest dużo. Zatem koszt, którym byłby obciążony 

budżet państwa, nie byłby znaczący. Jeśli dodatkowo zestawić to ze skutecznością przedstawionej terapii, 

należy uznać, że byłaby to realna szansa na przywrócenie niezmiernie cierpiącym szans na normalne życie. 

Biorąc pod uwagę powyższe, zwracam się do Pana Ministra z wnioskiem o rozpoczęcie procedury skutku-

jącej objęciem Daceptonu pełną refundacją. 

Z wyrazami szacunku 

Przemysław Termiński 
 


